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P r o t o k ó ł  Nr 9/15 
z posiedzenia Komisji Budżetowej 

z dnia 19 listopada 2015r. 
 

 
  W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy radni, przewodniczył  Jan Filas, 
przewodniczący Komisji. 
 
Ponadto uczestniczyły: 
 

1. Barbara Dybczak – Wójt Gminy 
2. Jadwiga Piela – Skarbnik Gminy 

 
Porządek posiedzenia był następujący: 
 

1. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 
2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/31/2015 Rady 

Gminy Skoroszyce z dnia 27 marca 2015r. w sprawie zasad ustalania i poboru 
oraz terminu płatności stawki opłaty targowej. 

3. Zaopiniowanie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych. 

4. Zaopiniowanie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości na 2016r. 

5. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wzorów formularzy niezbędnych do 
wymiaru i poboru podatków. 

6. Zaopiniowanie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet  
przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej. 

7. Zaopiniowanie uchwały w sprawie przystąpienia  do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu  Makowice 

8. Zaopiniowanie uchwały w sprawie  przedłużenia umowy dzierżawy. 
9. Sprawy różne. 

- zgłaszanie wniosków dot. planu zagospodarowania przestrzennego dla Brzezin, 
 
Ad 1 
 
p. Piela – zmiany w budżecie będą polegały na tym, że w tym roku  nie będzie już 
uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego dla Brzezin, a to po decyzji Rady 
Gminy z poprzedniej sesji, w związku z tym  zostają środki w wysokości 22 500 zł, 
które chcielibyśmy zagospodarować w następujący sposób: 
- 20 000 zł przeznaczyć na wymianę serwera w Urzędzie Gminy, ponieważ jest 
coraz bardziej obciążony, pracuje od 10 lat, sprawę ciągle zgłasza informatyk, że 
trzeba przedsięwziąć jakieś kroki w kierunku  albo jego wymiany, albo remontu. 
Sprawa została zapisana na 2016 rok, ale skoro pojawiły się wolne środki, to 
chcielibyśmy je wykorzystać jeszcze w tym roku. 
- 2 500 zł przeznaczyć na dofinansowanie zakupu torby ze sprzętem pożarniczym 
dla OSP Czarnolas, które uzyskało połowę dofinansowania do zakupu z Zarządu 
Wojewódzkiego OSP. Torba jest im potrzebna w  akcjach pożarniczych, wszystkie 
jednostki już posiadają takie torby, teraz kolej na Czarnolas, 
- kolejna sprawa to dofinansowanie do zadania oświetlenia budynku w parku w 
Skoroszycach. 



 2 

 
p. Wójt – to zadanie zaplanowaliśmy, sądziliśmy, że na lampę będzie można 
wykorzystać istniejący tam od lat słup energetyczny, niestety TAURON  na to się 
nie zgodził, twierdząc, że słup jest mocno skorodowany i dał nowe warunki 
przyłącza, a to podniosło koszty zadania o 2 000 zł. 
Środki na to możemy wziąć z zadania ulicy Piaskowej, gdzie nie będą w całości 
wykorzystane. 
 
Nie było pytań i wątpliwości. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad 2 
 
p. Piela – projekt uchwały powstał w związku z tym, że  obecne przepisy prawne 
dopuszczają możliwość rezygnacji z opłaty targowej, z której wpływy do budżetu 
gminy były znikome, do tej pory w roku obecnym wpłynęło 96, 00 zł 
 
p. Wójt –  może macie państwo inne zdanie, może zamiast tej uchwały należy 
bardziej sołtysów zmotywować do pobierania tych opłat, 
 
Radna Słowiak – ja bym była za odstąpieniem od tej opłaty, 
 
Przew. Filas – moim zdaniem, nie ma nic gorszego jak nieskuteczne prawo, 
 
Radna Słowiak – ale też trochę tego szkoda, może jeszcze to zostawić i 
porozmawiać z sołtysami, jak oni to widzą? 
 
Przew. Filas – gra nie warta zachodu, odpuściłbym temat. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad 3 
 
p. Wójt – na spotkaniu z przedsiębiorcami naszej gminy w dniu 5 listopada br.,  
padły słowa, że w naszej gminie są największe podatki od środków transportowych, 
porównałam je z gminami ościennymi, przeanalizowałam dokładnie ten temat, te 
stawki podatku, nie dość, że są niskie, to nie były od 2001r. zmieniane. 
Postanowiłam zaproponować państwu  małą podwyżkę,  o 50 zł w każdej kategorii, 
co w skali roku do budżetu da wpływ ok. 4 000 zł. Motywacja do podniesienia tego 
podatku była dwupłaszczyznowa. Po pierwsze to decyzja GUS o stawce ceny żyta, 
która to stawka jest niższa od obecnej o 19,03 zł, co daje wpływ do budżetu 
mniejszy o 164 000 zł. 
Druga sprawa to to, że stawki podatku od środków transportowych nie były od 
dawna zmieniane  nie wiem dlaczego tak się działo. Uważam tę zwyżkę za 
wskazaną, 
 
Przew. Filas – jak zatem jest w innych gminach są wyższe, czy niższe, 
 
p. Wójt – są o wiele wyższe od naszych i  stąd choćby te gminy mają więcej do 
podziału na  potrzeby mieszkańców, 
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Przew. Filas – to w takim razie, nie ma co dyskutować, należy jest podnieść, 
urealnić, i co roku, po trochę podwyższać, żebyśmy nie odstawali od innych. 
 
Komisja przychyliła się do propozycji p. Wójt i pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Ad 4 
 
p. Wójt – ponieważ nie mamy wpływu na  kwotę ceny żyta, a chyba nie jesteśmy 
zwolennikami, aby jeszcze obniżać podatek rolny, który i tak jest znacząco 
mniejszy niż w roku poprzednim, proponuję zatem małą zwyżkę w podatkach od 
nieruchomości. Proponuję ostrożne podniesienie podatków od nieruchomości, i tak: 
a) było 0,83 proponuję 0,84, 
b) u nas nie ma takich terenów, więc nic tu nie zmieniam, pozostaje 4,58 zł 
c) było 0, 34 zł, propozycją 0,35 zł, nie wyłączając dróg dojazdowych do gruntów  
rolnych leśnych, jak to było dotychczas, gdzie obowiązywała stawka 0,09 zł 
d) to nowy zapis, który będzie obowiązywał za 4 lata, ale już teraz musiał się 
pojawić w uchwale, 
 
2) od budynków i ich części: 
a) pozostawić bez zmian ponieważ to dotyczy starszych osób, które mają jeszcze 
stare stodoły, pozostałości po prowadzonych gospodarstwach rolnych. Z drugie 
strony gdyby podnieść stawkę, to może zmobilizowałoby to do rozbiórek tych 
obiektów, dla wszystkich byłoby to z korzyścią, brak dużych opłat  dla mieszkańców 
i zmiana na korzyść wizerunku wsi, 
b) proponuję zwyżkę o 0,09 zł  na 2,10 – na prowadzenie działalności gospodarczej, 
c) było 10,50 zł, proponuję 10,60 zł,  
d) stawkę z 4,70 zł musimy obniżyć na 4,65 zł, bo tak zdecydował Prezes GUS. W 
tych gminach, gdzie te stawki były większe, to będzie o wiele mniej wpływu do 
budżetu, u nas ta stawka nie była wysoka. 
e) proponuję pozostawić  bez zmian. 
 
Radna Słowiak – najgorsze jest to, że te stare budynki, stare, już niepotrzebne  
stodoły są drogie, starszym ludziom trudno jest to opłacić, 
 
p. Wójt – nie proponuję w tym przypadku podwyższenia opłaty, ale uważam, że 
pozostawienie tej stawki daje przyzwolenie na to, by dalej w tym kierunku 
niewiele się działo, bo gdyby zaistniała większa opłata, być może wówczas 
zmotywowałoby zainteresowanych  mieszkańców do zrobienia czegoś z tymi 
obiektami, a  jest to możliwe. 
 
przew. Filas – akurat w Chróścinie taki ruch w kierunku podwyższenia tej stawki 
nie zadziałałby, bo znam tych mieszkańców i wiem, że ich naprawdę na to nie stać. 
W innych gminach widać, że tendencja jest taka, że mieszkańcom podwyższa się 
niewiele, a ciężar budowania budżetu bardziej spoczywa na prowadzących 
działalność gospodarczą. 
 
Więcej dyskusji nie było.  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały. 
 
 
 
Ad 5 
 
p. Piela – w ślad za mianami w ustawie należy zmienić treść formularzy do 
poszczególnych podatków. 
 
Nie było pytań i wątpliwości. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Ad 6 
 
p. Wójt – na spotkaniach z sołtysami jeszcze w marcu, sołtysi zgłaszali, prosili o 
zmianę wysokości diet, w ślad za tym został przygotowany projekt uchwały, w 
której jest propozycja zmiany miesięcznej diety sołtysa na kwotę 250,00 zł. 
Ale zgodnie z obowiązującymi przepisami, każdy sołtys po zakończeniu miesiąca 
złoży do biura Rady Gminy stosowne oświadczenie o wykonywaniu funkcji sołtysa 
przez cały miesiąc, w innym przypadku będą stosowane potracenia zgodnie z 
zapisami w projekcie uchwały. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad 7 
 
p. Wójt  - zgodnie z wnioskiem mieszkańców i przedsiębiorców z Makowic, 
proponuję przystąpić do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla 
miejscowości Makowice, w całym zakresie. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad 8 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zgody na dalszą 
dzierżawę gruntów. 
 
Ad 9  
 
W sprawie wniosków do planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości 
Brzeziny, Komisja stwierdziła, że to powinni się opowiedzieć sami zainteresowani 
sprawami swojej miejscowości. 
 
Więcej  tematów nie było, przewodniczący zamknął posiedzenie. 
 
Protokolant:       Przewodniczący Komisji 
Barbara Janik-Zawada             Jan Filas 
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